
Vážená paní poslankyně, 

dovolte, abych reagoval na Váš dopis ze dne 12. června t. r. a Vaše dotazy ohledně účasti p. 
Velvyslance Tomáše Jana Podivínského na Sudetoněmeckém sněmu dne 9. června 2019 
v Řezně. 

Pan vevyslanec byl o účast na sněmu v roli zástupce České republiky požádán mým jménem 
prostřednictvím Sekce evropské Ministerstva zahraničních věcí ČR. Vzhledem k tomu, že účast 
pana velvyslance navazovala na dosavadní vládní linii sousedského sbližování České 
republiky se Svobodným státem Bavorsko, jak ji nastavil svého času premiér Petr Nečas při 
své návštěvě Bavorského zemského sněmu, vláda ČR velvyslancovu účast v konkrétní podobě 
neprojednávala. 

Pokud jde o záměr konání některého z budoucích Sudetoněmeckých sněmů na území Česka, 
nebude k němu Ministerstvo zahraničních věcí ČR vyjadřovat, neboť se nejedná o žádný 
konkrétní plán na německé straně, ale pouze vyjádření osobního přání některých politiků, 
např. mluvčího Sudetoněmeckého krajanského sdružení Bernda Posselta. 

Na závěr bych rád zdůraznil, že předpokladem jakéhokoliv rozhodování o místu konání sněmu 
je existence pozvání ze strany konkrétního města. Bez takového pozvání považuji další debatu 
na toto téma za bezpředmětnou. 

Vážená paní poslankyně, děkuji Vám za Váš zájem o česko-německé vztahy a zůstávám 
s přátelským pozdravem 

Tomáš Petříček 

 


